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    گزارش

ديگر پرسپوليس در 
فين�ال رقابت هاي 
ليگ قهرمانان آس�يا به مصاف اولس�ان هيوندا، 
فيناليست شرق آسيا مي رود اما شايد مهم ترين 
دغدغه دو تيم اين روزها قوانين و ضوابط مربوط به 
پروتكل بهداشتي ويروس كروناست. قوانين سفت 
و سختي كه در اين دوره از رقابت ها باعث حذف و 
كن�ار گذاش�تن اله�ال از مس�ابقات ش�د. 

    
قوانين س��ختگيرانه AFC ب��راي برگزاري امن 
رقابت هاي ليگ قهرمانان آس��يا براي فينال اين 
مس��ابقات نيز همچنان ادامه دارد. قوانين سفت 
و سختي كه براي آن است كه تيم ها با كمترين 
آسيب و كمترين درصد ابتلا به كرونا رقابت هاي 
خود را پيگيري كنند ولي با وجود منطقي بودن، 
به دليل ايجاد حباب امنيتي براي پرس��پوليس 
و همچنين اولسان به شدت دست و پاگير شده 
است. خصوصا كه كوچك ترين تخطي از قوانين 
در نظر گرفته شده به اخراج خاطي يا خاطيان از 
قطر ختم مي شود! كميته پزشكي مسابقات ليگ 
قهرمانان آسيا براي ابلاغ صفر تا 100پروتكل هاي 
بهداشتي تاكنون جلسات متعددي با تيم مديريتي 
و پزش��كي پرسپوليس داش��ته و از آنها خواسته 
ش��ده هيچ يك از اعضاي اين تيم ب��دون مجوز 
افسران پزشكي AFC از هتل خارج نشوند. اين 
قانون سفت و سخت البته تنها براي پرسپوليس 
نيست و علاوه بر نماينده ايران، اولسان هيونداي 
كره جنوبي نيز در هتل تورچ قرنطينه هستند و 
حق ندارند محل اسكان خود را ترك كنند و هر 
يك از اعضاي دو تيم راه يافته به فينال در صورت 
خروج بدون مجوز افس��ران پزش��كي و اجرايي 

مسابقات از هتل به طور كامل اخراج شده و حق 
بازگشت به داخل ندارند حتي اگر براي هواخوري 

در مقابل در ورودي هتل باشد!
    

با منفي شدن تس��ت كروناي پرسپوليسي ها در 
بدو ورود به قطر، ش��اگردان يحيي، خان اول را 
به سلامت پشت سر گذاشتند و به همين منظور 
مش��كلي براي برگزاري تمرينات سرخپوش��ان 
وجود ندارد ام��ا با توجه به نزدي��ك بودن زمان 
بازي فينال، مراقبت ه��اي ويژه براي جلوگيري 
از ابتلاي اعضاي اين تيم همچن��ان ادامه دارد، 
خصوصاً كه قوانين و پروتكل هاي بهداش��تي در 
قطر فقط مربوط به تس��ت هاي PCR نيس��ت 
و هرگونه خ��روج غيرالزامي از حب��اب ايمني، 
مي تواند افراد را دچار دردسر كند. براي نمونه در 
مرحله يك چهارم نهايي اين رقابت ها در استاديوم 
الجنوب يك��ي از افرادي ك��ه در اس��تاديوم ها 
مسئوليت پزشكي داش��ت، به دليل چند لحظه 
خروج از استاديوم براي استعمال سيگار اخراج 
شد و نه فقط اجازه بازگشت به استاديوم كه اجازه 
بازگش��ت به هتل محل اقامتش را هم نداشت و 
لوازمش توسط مس��ئولان هتل از اتاقش خارج 
شد! اتفاق مشابهي كه براي يكي از رانندگاني كه 
از مسير كنترل شده توسط جي پي اس خارج شده 

و از قوانين تخطي كرده بود نيز رخ داد
    

يحيي اما بر اين باور است كه اين سختگيري ها 
به س��ود پرس��پوليس و همچنين نماينده كره 
است: »پروتكل هاي بهداش��تي اگرچه دست و 
پاگير است اما اين برنامه ريزي ها براي رسيدن به 
شرايط خوب از لحاظ فني و تمريني و همچنين 
برگزاري يك فينال بي خطر اس��ت و م��ا با اين 

مس��ائل كوچك ترين مش��كلي نداريم. در واقع 
مش��كلات پرس��پوليس براي فينال چيزي جز 
قوانين سفت و س��خت AFC است. براي نمونه 
انتظار داش��تيم با برگزاري دو بازي با ش��رايط 
خوب بدني راهي فينال ش��ويم. درخواست لغو 
بازي با نساجي را خودمان داديم آن هم به دليل 
افزايش آمار قائمش��هر اما نمي دانم چرا بازي با 
ذوب آهن لغو شد، وقتي تعداد كرونايي هاي اين 
تيم زياد نبود و برگزاري اين بازي براي ما اهميت 
زيادي داش��ت چراكه الان در ش��رايطي بايد به 
مصاف اولسان برويم كه 20روز است مسابقه اي 
نداشته ايم در حالي كه حريف از كوران مسابقات 
مي آيد و اين مش��كل بزرگي براي پرس��پوليس 
است. اگرچه سعي كرديم بازي هاي درون تيمي 
داشته باش��يم اما اين با مسابقات رسمي تفاوت 
بسياري دارد و اميدواريم اين مسئله تأثير منفي 

در بازي فينال نداشته باشد.«
    

يحيي يك��ي از نيازهاي تيمش در اين ش��رايط 
سخت را حمايت هاي داخلي مي خواند: »حمايت 
فقط اين نيست كه وقتي به مس��ابقات نزديك 
مي ش��ويم همه به تكاپ��وي كم��ك بيفتند. در 
بازگشت از قطر دو بازيكن خود را از دست داديم 
در حالي كه اگر باشگاه يك مديريت قوي داشت، 
اين اتفاقات رخ نمي داد و حمايت يعني داشتن 
يك مدير قوي. خيلي دوست ندارم در مورد اين 
مسائل حرف بزنم و ترجيح مي دهم تمركزم روي 
مسابقات باشد اما متأس��فانه اتفاقات عجيب و 
غريب و غيرقابل هضمي براي ما رخ داد و ما از آن 
زمان نياز به حمايت داشتيم، با اين وجود شايد 
هر تيمي جاي پرسپوليس بود از هم مي پاشيد 
اما ما توانستيم روحيه خود را حفظ كنيم و امروز 

در چهره تك تك بچه ها مي توانم انگيزه و روحيه 
بالايي را براي فينال ببينيم؛ انگيزه و روحيه اي 
كه اميدوارم با دعاي هواداران و مردم به نتيجه اي 
قابل قبول تبديل ش��ود و بتوانيم با دس��ت پر از 

قطر بازگرديم. 
    

گل محمدي تأكيد دارد كه پرسپوليس كار سختي 
برابر اولس��ان در فينال ليگ قهرمانان آسيا دارد: 
»تمام هدف ما كس��ب پيروزي و بالا بردن جام 
قهرماني اس��ت. اما نمي توان حريف را دست كم 
گرفت. اولسان سرعتي خوب در خط حمله، دفاع 
تيمي و نظم خوبي در خط دفاعي دارد كه به اين 
نظم تيمي بايد بازيكنان تأثيرگذار به خصوص در 
خط حمله را نيز اضافه كرد. علاوه بر اين ش��ش، 
هفت تعويض در ديدار قبلي نش��ان مي دهد كه 
تيم دوم نماينده كره نيز دست كمي از تيم نخست 
آن ندارد. اولسان همچنين روحيه جنگنده خوبي 
هم دارد و به شايستگي به فينال اين رقابت ها راه 
يافته و نمي توانيم دلمان را به اين خوش كنيم كه 
حريف هفت ،هشت بازي انجام داده و خسته است 
چراكه اين يك تفكر غير حرفه اي است. در واقع 
اولسان در شرايط مسابقه است، ما از آن وضعيت 
دور هس��تيم اما در هر تيمي فاكتورهايي وجود 
دارد كه به كمبود امكانات و دوري از شرايط بازي 
غلبه مي كند و آن هم غيرت و انگيزه است؛ چيزي 
كه پرسپوليس بارها و بارها به اثبات رسانده است. 
درست اس��ت كه بازيكنان زيادي روي نيمكت 
نداريم و دس��تمان در خيلي موارد بس��ته است 
اما پرسپوليس همواره در شرايط سخت بهترين 
نتيجه را گرفت��ه و اين بار هم تم��ام تلاش خود 
را مي كنيم ك��ه در فينال براي كش��ور عزيزمان 

افتخارآفرين باشيم.
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فيناليست هاي ليگ قهرمانان آسيا در حباب امنيتي
AFCانگيزه شاگردان يحيي براي كسب جام از دل پروتكل هاي

شيوا نوروزي

كمپين بازگشت كاراته به المپيك
رضا صالحي اميري رئيس كميته ملي المپيك به همراه نصرالله سجادي و 
پيمان فخري، رئيس و معاون كاروان ايران در المپيك توكيو در حالي اين 
روزها براي شركت در مجمع عمومي شوراي المپيك آسيا در مسقط عمان 
به سر مي برند كه در حاشيه اين جلسه، بازار رايزني ها و ديدارهاي دوطرفه 
مقامات ورزش ايران با مسئولان ساير كشورهاي آسيايي داغ است. با توجه 
به حذف كاراته از المپيك پاريس و اهميت اين رشته براي كشورمان به دليل 
ظرفيت بالاي مدال آوري، ديدار با آنتونيو اسپينوز، رئيس فدراسيون جهاني 
كاراته يكي از مهم ترين ملاقات هاي رئيس كميته ملي المپيك در عمان بود. 
صالحي اميري در اين ديدارخواهان برگرداندن كاراته به جدول بازي هاي 
المپيك شد.« رئيس فدراسيون جهاني كاراته هم در اين ملاقات گفت: »به 
طور حتم با كمپيني كه با محوريت فدراسيون هاي بزرگ دنيا از جمله ايران 

در حال شكل گيري است، مي توانيم اين رأي را بشكنيم.«

سعيد احمديان

پول تنها، توسعه ورزشی نمی آورد
قطري ها سال هاست با سرمايه گذاري گسترده اي در توسعه زيرساخت ها 
تبديل به يك ميزبان جذاب براي رقابت هاي بين المللي در رش��ته هاي 
مختلف شده اند. آنها پس از ميزباني بازي هاي آسيايي و رقابت هاي جهاني 
و ميزباني از اردوي تيم هاي مطرح فوتبال دنيا براي ميزباني جام جهاني 
در سال 2022 آماده مي ش��وند؛ اتفاقي كه بزرگ ترين رخدادي خواهد 
بود كه اين كشور كوچك شيخ نشين از آن ميزباني خواهد كرد. در همين 
9 ماهي كه از همه گيري ويروس كوويد 19 در جهان مي گذرد، قطري ها 
امن ترين كشور براي ميزباني مسابقاتي بوده اند كه كشورهاي ديگر با توجه 
به وضعيت كرونا، براي ميزباني پا پيش نگذاشته اند، مانند برگزاري متمركز 

ليگ قهرمانان آسيا كه فينال آن قرار است شنبه برگزار شود. 
تبديل شدن قطر به يكي از اولين گزينه ها براي رقابت هاي بزرگ را خيلي ها 
از زاويه منابع عظيم نفتي و گازي اين كشور حاشيه خليج فارس تفسير 
مي كنند، اينكه شيخ نشينان دوحه با درآمد بالاي نفتي دست به هر كاري در 
حوزه هاي مختلف مي توانند بزنند و ورزش نيز با توجه به جذابيت هايي كه 
براي معرفي اين كشور دارد، حوزه اي است كه استقبال زيادي از آن مي كنند 
و ابايي از هزينه هاي كلان در اين راستا ندارند، به همين خاطر هم همواره در 
سيستم مديريتي حاكم بر ورزش ايران، همواره سعي شده است پيشرفت و 
توسعه قطري ها در زيرساخت های ورزشي و ميزباني هاي معتبر بين المللي 
تنها به ثروتمند بودن اين كشور كه بخش زيادي از منابع نفت و گاز دنيا را در 
اختيار دارد، ربط داده شود و مسئولان و تصميم گيرندگان ورزش در ايران در 
مواجهه با سوءمديريت ها و كمبودهايي كه در بخش امكانات در حوزه هاي 
سخت افزاري و نرم افزاري ديده مي شود، همه چيز را به مسائل مالي و بودجه 
ناچيز ورزش ارتباط دهند، طوري كه انگار اگر دست شان در بحث بودجه 
باز باشد و مانند قطري ها محدوديت مالي نداشته باشند، مي توانند اتفاقات 
بزرگي را ب��راي ورزش ايران رقم بزنند و طوري وانمود مي ش��ود كه همه 
مشكلات و مصائب و كمبودهايي كه ورزش با آن روبه رو است به بي پولي و 

بودجه يك هزارم ورزش كشور نسبت به قطر برمي گردد. 
در پيش گرفتن چنين خطي در مواجهه با انتقادها و مشكلاتي كه در ورزش 
در بخش هاي مختلف ديده مي شود، يك تحريف آشكار براي رفع مسئوليت 
اس��ت، البته پول هاي نفتي و گازي نقش مهمي در موفقيت هاي كشوري 
مانند قطر در توسعه زيرساخت و كسب ميزباني هاي بين المللي و شاخص 
دارد و از اهميت مسائل اقتصادي در اين پيشرفت چشمگير كه در سال هاي 
اخير سبب شده نام شان در بين گزينه هاي ميزباني مسابقات معتبر ديده 
شود، نمي توان گذشت، با اين حال پيشرفت قطر در حوزه زيرساخت هاي 
ورزشي بيشتر از آنكه وابسته به پول باشد، ناشي از نوع مديريت و برنامه ريزي 
كوتاه مدت و بلندمدت اين كشور در حوزه ورزش است كه سبب شده است 

امروز دوحه به نوعي پايتخت ورزش دنيا لقب بگيرد. 
در حالي استفاده از مديران كاربلد و متخصص در كنار درآمد كلان نفت و 
گاز، قطر را به چنين جايگاهي در ورزش جهان رسانده كه چنين فاكتوري 
از اهميت بالاتري نسبت به پول برخوردار اس��ت اما اين فاكتور همواره از 
سوي مسئولان ورزش در كشورمان ناديده گرفته و سانسور مي شود و پول 
قطري ها به عنوان عامل اصلي توسعه عظيم حكمرانان دوحه در ورزش در 
نظر گرفته مي شود تا به نوعي روي بي مسئوليتي ها و حيف و ميل هايي كه 

در ورزش صورت مي گيرد، سرپوش گذاشته شود. 
اگر چه ورزش ايران از داشتن منابع عظيم مالي مانند قطري ها بي بهره است 
اما با استفاده از مديران متخصص آينده نگر با وجود بودجه اندك در مقايسه 
با كشورهايي مانند قطر، می توان دس��ت به كارهاي بزرگ تري نسبت به 
فعاليت هايي كه در حال حاضر صورت مي گيرد، زد، به خصوص كه همين 
بودجه اندك ورزش به درستي مديريت نمي شود و نظارتي بر چگونگي هزينه 
آن صورت نمي گيرد. علاوه بر اين اولويت بندي هاي اشتباه و ترجيح دادن 
اهداف كوچك به اهداف كلان سبب شده است در سيستم مديريت ورزش، 
بودجه در نظر گرفته شده، حداكثر بهره وري و خروجي را نداشته باشد و در 

خيلي از موارد اين پول هرز برود و حيف و ميل شود. 
جاري بودن چني��ن رويك��ردي در ورزش به حضور مدي��ران ناكارآمد و 
غيرمتخصصي برمي گردد كه نه بر اساس ضابطه ها بلكه بر پايه روابطي كه 
وجود دارد، به جايگاهي در سيستم تصميم گيري ورزش رسيده اند؛ روندي 
كه زمينه ساز خيلي از سوء مديريت ها مي ش��ود تا ورزش نتواند به اندازه 

بودجه اي كه در نظر گرفته شده، توسعه پيدا كند. 
ورزش در صورتي كه بخواهد از اين دور باطل كه توس��عه زيرس��اخت ها و 
ساير حوزه هاي ورزش را متوقف كرده و در بخشي از حوزه ها به عقب رانده 
است، رها شود، بايد با در نظر گرفتن شايسته سالاري و تخصص در انتخاب 
مديران بخش هاي مختلف ورزشي، مسير توسعه را دنبال كند؛ مسيري كه 
اگر چه قطري ها با تركيب آن با منابع نفتي با سرعت بيشتري نسبت به ما 
طي مي كنند اما در صورتي كه اين روند در بخش مديريتي ورزش در پيش 
گرفته شود، فاصله ما با قطري كه اين روزها گزينه جذاب ميزباني هاي معتبر 
بين المللي است، به اندازه امروز زياد نخواهد بود و سبب خواهد شد كمتر در 

مواجهه با پيشرفت ورزشي همسايه جنوب غربي مان شگفت زده شويم!

 فرانس فوتبال 
به جاي توپ طا يك تيم را انتخاب كرد

بهترين هاي جهان در تركيب بهترين تيم تاريخ
اسامي تيم منتخب تاريخ فوتبال جهان از نگاه فرانس فوتبال اعلام شد. 
با آنكه نشريه فرانسوي همه ساله با انتخاب بهترين فوتبال سال جايزه 
توپ طلا را به نفر برنده اعطا مي كرد اما امسال به دليل شيوع كرونا اين 
مراسم را لغو كرد و در اقدامي جالب از 140 روزنامه نگار خود از سراسر 
دنيا خواست تيم تاريخ فوتبال را انتخاب كنند. نتيجه اين نظرسنجي 
آنلاين معرفي تيمي متشكل از ستاره هاي ديروز و امروز آن هم با تركيب 
3- 4- 3 بود. نكته عجيبي كه با اعتراض برخي هواداران مواجه شد جاي 

خالي زين الدين زيدان در تيم تاريخي فرانس فوتبال بود. 
    

عاش��قان اين روزهاي فوتبال شايد بازي هاي لو ياش��ين را به ياد نياورند 
اما روزنامه نگاران شركت كننده در نظرسنجي فرانس فوتبال درخشش 
دروازه بان اهل شوروي س��ابق را فراموش نكردند. ياشين اسطوره فوتبال 
شوروي و تيم دينامو مسكو كه به او عنكبوت سياه نيز مي گفتند، در دوران 
حرفه اي خود توانايي زيادي در مهار پنالتي ها داشت و با مهار 150 ضربه 
پنالتي به عنوان ششدانگ ترين سنگربان تاريخ فوتبال دنيا انتخاب شد. 
عنوان بهترين دفاع راس��ت هم به كافو رسيد، مدافع برزيلي سال ها براي 
آ اس رم و آث ميلان خوش درخشيد و قهرماني در جام جهاني 2002 را با 
قناري ها تجربه كرد. بهترين دفاع چپ تاريخ فوتبال جهان هم كسي نيست 
جز پائولو مالديني. اسطوره ميلان سال ها با پيراهن روسونري ها و تيم ملي 
ايتاليا به ميدان رفت و خوش درخشيد. مدافع ايتاليايي در زمان خود رقيبي 
براي جايگزيني نداشت. فرانس بكن بائر هم توانست بيشترين رأي را براي 
عنوان بهترين مدافع وسط به خود اختصاص دهد. قيصر فوتبال آلمان براي 

ژرمن ها يك مهره كليدي و بدون رقيب به حساب مي آمد. 
    

در خط هافبك هم بهترين ها انتخاب ش��دند. ژاوي هرناندز كه عملكرد 
درخشانش سال ها كمك حال بارسا و گره گشاي مشكلات اين تيم بود از 
سوي نشريه فرانس فوتبال بهترين هافبك دفاعي جهان لقب گرفت. ژاوي 
علاوه بر رده باشگاهي در تيم ملي اسپانيا هم قهرماني جام جهاني و جام 
ملت هاي اروپا را تجربه كرد. لوتار ماتئوس ملي پوش اسبق تيم ملي آلمان 
در بايرن به يك اسطوره تبديل ش��د و به خاطر نقش تأثيرگذاري كه در 
قهرماني ژرمن ها در جام جهاني 1990 داشت ، در كنار ژاوي لقب بهترين 
هافبك دفاعي را به خود اختصاص داد. پله و مارادونا دو رقيب ديرينه نيز به 
عنوان برترين هافبك هاي تهاجمي دنيا شناخته شدند. اسطوره برزيل با سه 
قهرماني در ادوار جام جهاني همچنان طرفداران زيادي دارد. دن ديه گو نيز 
كه به تازگي فوت كرده علاوه بر درخشش با تيم ملي آرژانتين و قهرماني در 

جام جهاني 1986 با تيم ناپولي هم تاريخ ساز شد. 
    

در تيم رؤيايي فرانس فوتبال ليونل مسي، كريس رونالدو و رونالدو )برزيلي( 
بهترين مهاجمان تاريخ اين رشته هستند. مسي اگرچه روزهاي سختي را با 
بارسلونا پشت سرمي گذارد اما كيست كه جادوي او در لاليگا، ال كلاسيكو و 
ليگ قهرمانان را نديده باشد.كريس رونالدو هم در بهترين تيم تاريخ حضور 

دارد؛ مهاجم پرتغالي در يوونتوس به درخشش ادامه مي دهد. 
    

رونالدو و مسي بيشتر از هر ستار ه اي دوست داشتند امسال هم طبق روال 
هميشه فرانس فوتبال مراسم توپ طلا را برگزار كند ولي كرونا مجال اين 
كار را نداد. كريس كه تاكنون پنج توپ طلا را در ويترينش جاي داده بعد 
از انتخابش به عنوان يكي از بازيكنان تيم تاريخ اين پست را منتشر كرد: 
»بسيار افتخار مي كنم كه در جمع بازيكن برتر تاريخ به انتخاب فرانس 
فوتبال حضور دارم. چه تيم رؤيايي و شگفت انگيزي... همه آنها شايسته 
تحسين هس��تند و مورد احترام من قرار دارند و كاملًا افتخار مي كنم در 
ميان چنين بازيكنان فوق العاده اي قرار دارم. متشكرم.« ليونل مسي هم 
كه تاكنون شش بار توپ طلا را از چنگ رقبايش درآورده حضور در جمع 
برترين هاي جهان را افتخاري بزرگ خواند: »براي من يك افتخار است كه 
وارد تيم رؤيايي فرانس فوتبال شده ام. مي خواهم از همه كه مرا انتخاب 
كردند تشكر كنم و به همه بازيكناني كه در ليست دو تيم قرار دارند تبريك 

بگويم. بازيكنان خارق العاده اي در هر دو تيم وجود دارند.«

 برنامه مدوني براي ورزش همگاني 
در وزارت ورزش وجود ندارد

ورزش همگاني لازمه يك كشور و همه مردم 
است. اهميت اين مسئله آنقدر زياد است كه 
همه مسئول آن هستند؛ از رئيس جمهور و 
وزرا گرفته تا دستگاه ها و نهادها در اين بحث 
مسئول هستند. ورزش همگاني نيز نيازمند 
فرهنگ سازي است كه يك شبه نمي توان به 
هدف رسيد، به همين خاطر لازم است همه 
مسئولان و دستگاه ها به وظايف خود عمل 
كنند، ضمن اينكه از شعارهاي كليشه اي 
هم دوري كنيم. با اينكه همه ما مي دانيم 
ورزش چه ثمراتي دارد ولي در عمل كس��ي براي ورزش وقت نمي گذارد. 
ورزش همگاني مديريت همگاني مي خواهد، يعني مادر و پدر مس��ئول 
ورزش همگاني در خانواده هس��تند. از طرفي مش��كلات كشور از جمله 
تحريم ها نيز باعث شده است از برنامه ريزي ها عقب بيفتيم. بايد اذعان كرد 
كه هيچ برنامه مدوني براي ورزش همگاني در وزارت ورزش وجود ندارد! 
مسئولان دستگاه هاي اجرايي خود را ملزم به اجراي مصوبات و دستورات 
نمي دانند، حتي اگر وزير يك وزارتخانه اين طرح ها را امضا كند مديرانش 
مي گويند بودجه نداريم و تمام. برنامه ها جزيره اي است و نمي توان شرايط 
يكپارچه اي ايجاد كرد. هر وزيري كه مي آيد برنامه هاي قبل را قبول ندارد 
و نقطه سرخط. كار كردن بدون برنامه ريزي فايده اي ندارد. نبايد شعاري و 
براي رفع مسئوليت كار كرد. دوران كرونا دوران طلايي براي ورزش همگاني 
است؛ به همه مي گوييم در خانه بمانيد و اين بهترين موقعيت براي ورزش 
خانواده هاست. نه اينكه يك پويشي درست كنيم و با يك تعداد مخاطب 
بگوييم كاري را انجام داده ايم. برنامه ريزي دقيق به يك آمار دقيق هم نياز 
دارد. سازمان هاي مربوط بايد آمار دهند نه هر كسي براي خودش يك آماري 
را اعلام كند، ضمن اينكه بايد شاخص هاي ورزش همگاني را مشخص كرد. 
فدراسيون ها نيز در اين بحث مسئول هستند؛ در شرح وظايف فدراسيون ها 
نوشته شده كه مسئول اشاعه رشته مربوط بين آحاد مردم هستند. بايد 

خانواده ها را براي ورزش همگاني تشويق كرد و به آنها انگيزه داد.

برنز ساروي در اوج كارشكني روس ها

درهاي اردوي تكواندوي بانوان بسته نيست
مهرو كمراني س��رمربي تيم مل��ي تكواندوی 
بانوان با اش��اره به آغاز اردوي بان��وان و ميزان 
آمادگي ملي پوش��ان حاضر در اين اردو گفت: 
»قطعاً مناف��ع ملي را به نام ه��ا ترجيح خواهم 
داد و مانند هر مربي ديگري دوست دارم نتيجه 
بگيرم و نمي خواهم خودم را زير س��ؤال ببرم. 
اين اردو اولين اردوي ما بع��د از حدود 9/5ماه 
اس��ت اما خدا را ش��كر با پيگي��ري و ارتباط با 
بچه ها، كار خود را از صفر شروع نكرديم. بچه ها 

در آمادگي كامل نيستند اما با آمادگي 
حدود 50درصد و بسيار با انگيزه در اردو 
حاضر شدند. براي اين اردو شش بازيكن 
را دع��وت كرديم، البته ش��رايط متغير 
اس��ت و در اردوهاي آين��ده جا به جايي 
خواهيم داشت و به بچه هاي بيرون از اردو 

فرصت خواهيم داد. اواخر اسفند ماه نيز دو 
بازيكن نهايي خود را براي حضور در مسابقات 

گزينشي المپيك اعلام خواهيم كرد.«

نيم فصل رقابت ه��اي ليگ برتر 
فريدون حسن

     بازتاب
واليبال با برگزاري مسابقات هفته 
س��يزدهم به پايان رس��يد و تيم 
واليبال فولاد س��يرجان در رقابتي نزديك با تيم هاي شهرداري 
اروميه و سپاهان موفق شد عنوان قهرماني نيم فصل اين دوره از 
مس��ابقات را به خود اختصاص دهد.  در جريان بازي هاي هفته 
سيزدهم فولاد سيرجان با حس��اب 3 بر يك از سد خاتم اردكان 
گذشت، شهرداري اروميه تيم دوم جدول در سه ست پياپي مقابل 
شهرداري قزوين به پيروزي رسيد. سپاهان ديگر مدعي قهرماني 
هم 3 بر صفر هورسان رامس��ر را برد. اين سه تيم با 11 امتياز به 
ترتيب رده هاي اول تا سوم جدول را به خود اختصاص دادند. در 
ساير بازي ها پيكان 3 بر صفر راه ياب ملل مريوان را شكست داد و 
لبنيات هراز آمل و شهرداري گنبد هم با همين نتيجه به ترتيب 
شهداب يزد و آذر باتري اروميه را از پيش رو برداشتند. قرار است 
دور برگشت اين مسابقه به شيوه بازي هاي ليگ ملت هاي واليبال 

)VNL( برگزار شود. طبق برنامه ريزي هاي صورت گرفته قرار 
است مسابقات دور برگشت از هشتم يا نهم دي ماه آغاز شود، اما 
ميزبان و نحوه گروه بندي اين مسابقات هنوز از سوي فدراسيون 
واليبال مشخص نشده است.  اما قهرماني فولاد سيرجان در پايان 
دور رفت نتيجه اي بود كه شايد كمتر كسي آن را تصور می كرد، به 
خصوص با وجود مدعياني چون شهرداري ورامين، پيكان و سايپا. 
محمدرضا تندروان سرمربي فولاد سيرجان با تمجيد از عملكرد 
شاگردانش مي گويد: »بعد از هفته هايي كه تيم ما اول يا دوم بود، 
حريفان با احترام مقابل ما قرار مي گيرند و بسيار تلاش مي كنند 
به پيروزي برسند. قبل از شروع اين هفته نگران بودم شاگردانم 
تصور كنند فقط بايد دو بازي را برگزار كنند و به راحتي قهرمان 
نيم فصل شوند. در هر دو مسابقه هم به اين موضوع برخورد كرديم. 
تلاش همه ما اين بود كه قهرمان نيم فصل ش��ويم، چون خيلي 
تلاش كرده بوديم. صبور نبوديم و اين موضوع در دو مسابقه اخير 

كار را كمي براي ما سخت كرد.«

 پايان مرحله رفت ليگ برتر واليبال 
با قهرماني فولاد سيرجان

تندروان: براي قهرماني صبور نبوديم!

رهاورد شاگردان محمد بنا از مسابقات 
حامد قهرماني

      چهره
جهاني صربس��تان يك مدال برنز بود. 
محمدهادي ساروي فرنگي كار وزن 97 
كيلوگرم كشورمان با كسب اين مدال باعث شد تيم دو نفره ايران به رغم 
تمامي ناداوري ها و اعمال نفوذ هاي روس ها دس��ت خالي از صربستان 
برنگردد. روس ها به خصوص در اين وزن و در وزن 87كيلوگرم جايي كه 
حسين نوري حضور داش��ت با اعمال نفوذ روي داور ي ها نگذاشتند دو 
نماينده ايران با پيروزي در ديدارهاي نيمه نهايي راهي فينال شوند. با اين 
حال ساروي بعد از اين اتفاق به رغم آسيب ديدگي از ناحيه دنده با پيروزي 
در ديدار رده بندي موفق به كسب مدال برنز شد.  قهرمان 97 
كيلوگرم كشورمان در اين مسابقات پس از استراحت در 
دور اول در دور دوم مقابل هاردييپ از هند با نتيجه 9 بر 
يك پيروز شد. وي در كشتي بعد نيز با نتيجه 2 بر يك 
از سد نيكولاز كاخلاشويلي از ايتاليا گذشت و راهي 
مرحله نيمه نهايي شد. وي در اين مرحله مقابل 
موس��ي اولويف قهرمان جهان از روس��يه با 
نتيج��ه 5 ب��ر 3 مغلوب ش��د و ب��ه ديدار 
رده بندي رفت. س��اروي در اي��ن ديدار با 
نتيجه 3 بر صف��ر مقابل كيريل ميلوف از 
بلغارس��تان دارنده مدال نق��ره جهان به 
پيروزي دست يافت و صاحب مدال برنز شد. 

علي مجدآرا 

 رئيس سابق فدراسيون 
ورزش هاي همگاني

۳۰درصد ژاپني ها  المپيك را نمی خواهند
آخرين نظرسنجي ها از شهروندان ژاپني نشان مي دهد 30درصد از آنها 
خواهان لغو بازي هاي المپيك و پارالمپيك توكيو هستند. بر اساس گزارش 
شبكه NHK ژاپن در نظرسنجي صورت گرفته كه به صورت تلفني بوده، 
هزارو200 نفر به سؤالات در مورد برگزاري بازي هاي المپيك و پارالمپيك 
توكيو در سال 2021 پاسخ دادند. 27درصد از پاسخ دهندگان اعلام كردند 
بازي ها بايد سال آينده برگزار شود، 32درصد رأي به لغو بازي ها دادند و 
31درصد هم اعلام كردند بازي ها بايد مدت بيشتري به تعويق بيفتد. در 
نظرسنجي ای كه ماه آبان انجام شده بود، 40درصد پاسخ دهندگان تمايل 

به برگزاري بازي ها و 23درصد تمايل به لغو بازي ها داشتند. 


